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Protokół Nr 24/2021 

Wspólne Posiedzenie Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego 

21 maja 2021 r. 

Wspólne Posiedzenie Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego odbyło się  

w sali widowiskowej Ośrodka Kultury w Sejnach (ul. 1 Maja 17), rozpoczęło się  

o godz. 900, a zakończyło się o godz. 955. Obradom przewodniczył Pan Waldemar Krakowski.  

Obrady prawomocne. Obecnych 15 członków Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego.  

W posiedzeniu uczestniczyli również: 

- Pan Bogdan Fidrych – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w  Sejnach   

- Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu  

- Pan Marek Ślusarz – Sekretarz Powiatu 

 (listy obecności zał. nr 1, 2) 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie Protokołu Nr 23/2021 Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Powiatu 

Sejneńskiego z dnia 21 kwietnia 2021 r.   

3. Zaopiniowanie materiałów i projektów uchwał na XXVII Sesję Rady Powiatu.  

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

Pan Piotr Alszko – Radny złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszego 

posiedzenia Komisji: projekt uchwały Rady Powiatu Sejneńskiego w sprawie budowy skrzyżowania 

typu rondo ulic: 1 Maja, Powstańców Sejneńskich i Parkowej w Sejnach. Pan Radny odczytał projekt 

uchwały oraz stanowisko. Za budową skrzyżowania typu „rondo” przemawia wiele argumentów 

natury gospodarczej i społecznej. Ponadto w  godzinach porannych i popołudniowych w obrębie 

skrzyżowania tworzą się długie kolejki pojazdów na ulicach podporządkowanych , są przypadki, 

kiedy dochodzi tam do niebezpiecznych sytuacji drogowych, stłuczek i kolizji.  

  

Pan Waldemar Krakowski – Przewodniczący Komisji przypomniał, że sprawa ronda omawiana 

była wielokrotnie i budowa jest w planie.  

 

Pan Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie budowy skrzyżowania typu rondo ulic: 1 Maja, Powstańców 

Sejneńskich i Parkowej w Sejnach.  

W głosowaniu udział brało 15 Radnych: 1 głos „za”, 3 głosy wstrzymujące się, 11 głosów 

przeciw.  

Wniosek o wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad nie został przyjęty.  

 

Pan Piotr Alszko – Radny na podstawie § 53 Statutu Powiatu Sejneńskiego zwrócił się o 

umieszczenie wniosku w protokole. Projekt uchwały – zał. nr 3. 

Ad. 2. Przyjęcie Protokołu Nr 23/2021 Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Powiatu 

Sejneńskiego z dnia 21 kwietnia 2021 r.   
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 Pan Piotr Alszko – Radny zwrócił się z pytaniem dlaczego jego wypowiedzi w protokole są 

dokładnie zapisane, natomiast pozostałych uczestników Komisji inaczej. W związku z tym w jaki sposób 

głosować nad przyjęciem protokołu skoro w internecie nie ma nagrań, aby móc sprawdzić dokładność 

zapisów? Statut również tego nie reguluje.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że szczegółowe zapisy wypowiedzi 

Pana Piotra Alszko Radnego wiążą się z tym, że Pan Radny zgłaszał wcześniej na Sesjach, że zbyt mało 

szczegółowo zapisane są wypowiedzi, w związku z tym stosowane są zapisy dokładne. Pan 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do Pana Radnego, w jaki sposób pisać protokół, skoro 

problemem jest zapis nieszczegółowy jak i szczegółowy.  

 Pan Piotr Alszko – Radny uważa, że należy w sposób ogólnie przyjęty protokołować 

posiedzenia. Pan Radny zauważył, że nie wnosił uwag do protokołów posiedzeń Komisji.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady zapytał, czy  należy inaczej protokołować Sesję 

a inaczej Komisję?  

 Pan Piotr Alszko – Radny powiedział, że tak samo – uczciwie, zgodnie ze Statutem. 

 Pani Lucyna Fidrych – Radna zauważyła, że Pan Piotr Alszko  zarzuca nieuczciwe pisanie 

protokołów, co jest krzywdzącym stwierdzeniem. Dosłowne pisanie wypowiedzi jest nieuczciwe, więc 

jak zrobić aby było uczciwie? Trudno znaleźć kompromis. To Pan Radny musi wyjść z inicjatywą, aby 

wreszcie zakończyć rozdźwięk jeśli chodzi o protokoły.  

 Pan Waldemar Krakowski – Przewodniczący Komisji uważa, że protokół powinien 

odzwierciedlać przebieg posiedzenia, nie powinien być stenogramem.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przypomniał, że zgodnie ze Statutem protokół 

zwiera treść lub streszczenie wypowiedzi.  

 Pan Piotr Alszko – Radny – na pewno nie transkrypcja.   

W głosowaniu udział brało 15  członków Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego: 14 głosów 

„za”,  głosów wstrzymujących  się, 1 głos przeciw.    

 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie materiałów i projektów uchwał na XXVI Sesję Rady Powiatu.  

a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na 

lata 2021-2023 /zał. nr 4/.  

 

Pan Bogdan Fidrych – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sejnach wyjaśnił, 

że obowiązek opracowania i realizacji programu wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej.  

Pierwszy program opracowany został w roku 2012 wraz z wejściem w życie w/w ustawy. 

Obecnie jest to już 4 edycja na kolejne 3 lata. Na terenie naszego powiatu brak jest podmiotów 

instytucjonalnych jak placówki opiekuńczo wychowawcze, wobec czego Program dotyczy rozwoju 

pieczy zastępczej rodzinnej tj. rodzin zastępczych. Rozwój pieczy rodzinnej zastępczej odbywa się 

poprzez:   

 kampanie informacyjne w celu pozyskania kandydatów na rodziców zastępczych, 
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 wsparcie obecnie funkcjonujących rodzin zastępczych, 

 praca z rodzicami biologicznymi dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej w kierunku 

przywrócenia kompetencji opiekuńczych a następnie władzy rodzicielskiej, 

 motywowanie rodziców biologicznych do angażowania się w proces wychowawczy dzieci oraz 

aktywny udział w ich życiu, 

 motywowanie do poprawy sytuacji rodziców biologicznych,  

 wspieranie pełnoletnich wychowanków pieczy zastępczej. 

Program określa limit nowo tworzonych rodzin zastępczych zawodowych. Na terenie powiatu 

mamy 4 rodziny zastępcze zawodowe. W roku bieżącym nie planuje się tworzenie nowej rodziny 

zastępczej zawodowej, natomiast w roku 2022 i 2023 po jednej rodzinie.  

 

Wyznaczony limit nie jest wartością zakładaną do osiągnięcia, a stworzeniem takiej możliwości, 

która uzależniona będzie od potrzeb w tym zakresie, a także od możliwości finansowych powiatu. 

Programy nie będą generować dodatkowych kosztów.  

Uwag i zapytań nie wniesiono.  

  

b) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Sejneńskim na lata 2021 – 

2025” /zał. nr 5/.  

 

Pan Bogdan Fidrych – Kierownik PCPR w Sejnach wyjaśnił, że obowiązek wdrożenia programu 

wynika z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, który stanowi, że do zadań własnych powiatu 

należy opracowanie i realizacja powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie. 

 Celem głównym Programu jest zwiększenie skuteczności przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz zmniejszenie skali tego zjawiska na terenie Powiatu Sejneńskiego m. in. poprzez:  

1. profilaktykę: 

 - kampanie informacyjne,  

- inicjatywy promujące prawidłowe postawy społeczne,  

2.  wsparcie ofiar przemocy: 

- specjalistyczne poradnictwo psychologiczne, prawne, socjalne i rodzinne 

- zapewnienie miejsc w całodobowych ośrodkach wsparcia (porozumienia z Ośrodkiem 

wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie w Suwałkach oraz Kolnie),  

3. edukację sprawców stosujących przemoc w rodzinie poprzez zajęcia korekcyjno- edukacyjne 

(zadanie rządowe, na które przekazywane są środki finansowe).  

 

Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 

c) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Profilaktycznego w Zakresie 

Promowania i Wdrażania Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w 

Rodzinach Zagrożonych Przemocą w Rodzinie w Powiecie Sejneńskim na lata 2021-2025” /zał. 

nr 6/. 

 

Pan Bogdan Fidrych – Kierownik PCPR w Sejnach wyjaśnił, że realizacja Programu wynika 

również z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie i należy do zadań własnych powiatu. 

 Program jest spójny z „Powiatowym Programem Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Sejneńskim na lata 2021 – 2025”.   
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 Celem programu jest zmniejszenie skali przemocy w rodzinie w Powiecie Sejneńskim poprzez 

wspieranie i podejmowanie działań profilaktycznych wobec rodzin zagrożonych zjawiskiem przemocy, 

w szczególności w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych w stosunku 

do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie poprzez:  

 kampanie informacyjne, szkolenia warsztaty 

 organizowanie specjalistycznego poradnictwa (prawnego, psychologicznego, rodzinnego) 

 organizacja inicjatyw integracyjno - edukacyjnych upowszechniających formy spędzania 

wolnego czasu bez przemocy oraz sprzyjających wzmacnianiu więzi rodzinnych. 

Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 

d) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Puńsk /zał. nr 7/. 

 

Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że Gmina Puńsk zamierza 

zrewitalizować plac szkolny, który jest placem wspólnym Szkoły Podstawowej w Puńsku oraz 

Liceum Ogólnokształcącego w Puńsku prowadzonego przez Powiat Sejneński. Wójt Gminy 

Puńsk uzyskał na ten cel środki finansowe z UMWP w Białymstoku. Przyznano kwotę ok. 130 

tys. zł. Jest to kwota niewystarczająca na tą inwestycję (kosztorys opiewa na kwotę powyżej 

300 tys. zł), w związku z tym Wójt Gminy Puńsk  zwrócił się do Powiatu Sejneńskiego o 

wsparcie finansowe. Zarząd Powiatu zaproponował wsparcie finansowe w wysokości 50 tys. 

zł.  

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie wniesiono.  

 

e) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2021 r. /zał. nr 8/.  

 

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że zmiany w budżecie niezbędne 

były ze względu na nowe inwestycje i zmiany w inwestycjach obecnie realizowanych.  

W załączniku o inwestycjach:  

1. Zmniejsza się inwestycję pt. Przebudowa drogi powiatowej Puńsk – Szlinokiemie o 

630.000 zł. 

2. Zwiększa się inwestycję pt. „Budowa hali sportowej przy ZSO w Sejnach” o 450.000 zł 

w związku z koniecznością wykonania dodatkowych prac przy budowie hali – budowa studni 

na których będzie posadowiony budynek.  

 

Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że kwota 450 000 zł została wprowadzona 

do budżetu na podstawie pierwszej oferty złożonej przez wykonawcę.  W dniu dzisiejszym jest 

to kwota 365 000 zł. To jest ostateczna oferta wykonawcy.   

 

Pani Skarbnik: W załączniku o dotacjach: 

1. Dodaje się dotację dla Gminy Puńsk na zadanie pt. „Rewitalizacja placu przyszkolnego przy 

Szkole Podstawowej w Puńsku z Polskim i Litewskim Językiem Nauczania w Puńsku” w kwocie 

50.000 zł.  

Rozdział 6004 przenosi się w planie dochodów budżetowych Organu 4.220.000 zł do 

paragrafu 6290 i zmniejsza się w planie dochodów Organu  1.446.205 zł w związku z refundacją 

środków z budżetu Unii Europejskiej w 2022 r. Jest to refundacja za drogę, którą realizowano 
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z Programu Polska – Białoruś – Ukraina. Zmniejsza się dochody o 306.000 zł - dofinansowanie 

z gmin w związku z mniejszymi kwotami na inwestycje drogowe powstałymi po przetargach, 

 

W załączniku o przychodach i rozchodach: 

1. Zmniejsza  się przychody z tytułu  wolnych środków o kwotę 521.492,00 zł, 

2. Zwiększa się przychody z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych o 521.492 zł. 

Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 

f) Projekt uchwały w sprawie  zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Sejneńskiego 

na lata 2021 – 2027 /zał. nr 9/ 

 

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że zmiany spowodowane są 

zmianą w budżecie i przeznaczeniem wolnych środków na nadwyżkę budżetową w kwocie 521 

tys. zł. oraz dostosowanie kwot dochodów i wydatków do wysokości wynikających z uchwały 

budżetowej.  

 

Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 

g) Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Sejneńskiego za 2020 r. 

 

 Pan Bogdan Fidrych – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sejnach 

wyjaśnił, że ocena zasobów pomocy społecznej jest to opracowanie statystyczne z zakresu 

zadań pomocy społecznej na terenie Powiatu Sejneńskiego. Na terenie Powiatu 

specjalistycznych placówek pomocowych, np. ośrodków interwencji kryzysowej, ośrodków 

wsparcia, mieszkań chronionych, placówek opiekuńczo – wychowawczych, czy domów dla 

matek z dziećmi. Na terenie Powiatu funkcjonuje Warsztat Terapii Zajęciowej oraz Dom 

Pomocy Społecznej.  

 

Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 

h) Informacja z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sejnach w 2020 roku wraz 

z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej.  

 

Pan Bogdan Fidrych – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sejnach 

wyjaśnił, że PCPR  realizuje zadania Powiatu z zakresu: 

-   pomocy społecznej, 

-   pieczy zastępczej, 

-   rehabilitacji społecznej w ramach środków PFRON,  

-   przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

- specjalistyczne poradnictwo.  

  Przeważająca działalność to piecza zastępcza w tym m. in.:  

 - pozyskiwanie, kwalifikowanie i szkolenie kandydatów na rodziców zastępczych, 
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 - przygotowanie rodzin zastępczych do umieszczenia w nich dzieci, 

 - praca na rzecz dzieci umieszczonych w rodzinach zastępczych, 

 - pomoc i wsparcie rodzinom w pojawiających się trudnościach, 

 - przyznawanie świadczeń, współpraca z sądem rodzinnym, 

 - ocena rodzin zastępczych oraz ocena sytuacji dzieci w niech umieszczonych,  

Na koniec 2020 r. funkcjonowało 32 rodziny zastępcze – (51 dzieci), w tym: 

 - 19 rodzin zastępczych spokrewnionych  

 -  9 rodzin zastępczych niezawodowych  

 -  4 rodziny zastępcze zawodowe  

W 2020 r. powstały 4 nowe rodziny zastępcze, rozwiązano 5 rodzin. 

ROCZNA KWOTA funkcjonowania systemu pieczy zastępczej ponad  940 tys. zł  w tym: 

 comiesięczna pomoc pieniężna dla rodzin zastępczych i wychowanków - 656.336 zł, 

 wynagrodzenie koordynatora rodzinnej pieczy zastępczej- ponad 50 tys. zł, 

 wynagrodzenie 4 rodzin zastępczych zawodowych oraz osoby zatrudnionej do pomocy 

rodzinie – ponad 175 tys. zł , 

 wynagrodzenie psychologa pracującego z rodzinami zastępczymi - 2.298 zł, 

 koszt opinii psychologicznej o posiadaniu predyspozycji i motywacji rodzin - 2.400 zł,   

 koszt utrzymania dzieci pochodzących z terenu powiatu sejneńskiego- umieszczonych na 

terenie innych powiatów - 53.482 zł.     

 

PLACÓWKI opiekuńczo wychowawcze- wydano:   62.786 zł.  

 - pomoc na kontynuowanie nauki dla 2 wychowanek po opuszczeniu placówki, 

 - 1 pomoc na usamodzielnienie, 

 - koszt utrzymania 1 wychowanka w placówce opiekuńczo - wychowawczej. w Łomży- 

koszt miesięczny: 3.889 na m-c; jedna wychowanka opuściła placówkę w lutym 2020 r., i w 

tym samym miesiącu  umieszczono kolejnego wychowanka. 

Programy rządowe:  

 „500+”- tj. dodatek w wysokości świadczenia wychowawczego określonego w ustawie o 

pomocy państwa w wychowywaniu dzieci- wypłacono łącznie wraz z obsługą programu- 

272.196 zł. 

 „Dobry Start” (wyprawka szkolna 300 zł) .   

 

Przeciwdziałanie PRZEMOCY 

W roku 2020 prowadzona była kampania informacyjna dotycząca przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie (udostępniano plakaty, ulotki i materiały informacyjne). Zamieszczano 

informacje na stronie internetowej. 

Na podstawie podpisanego porozumienia pomiędzy Powiatem Sejneńskim, a Centrum 

Aktywności Społecznej „PRYZMAT” w Suwałkach, utworzono w Sejnach PUNKT Ośrodka 

Pomocy dla Osób Pokrzywdzonych Przestępstwem. Mieszkańcy Powiatu pokrzywdzeni 

przestępstwem mogli skorzystać z bezpłatnej pomocy prawnej, psychologicznej i rzeczowej. 
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KARTA POLAKA- na podstawie decyzji PUW wypłacało miesięczne świadczenia pieniężne dla 1 

rodziny 4 osobowej posiadających Kartę Polaka pochodzących z Białorusi.  Łączna kwota 

świadczeń: 17.550 zł. 

UTRZYMANIE PCPR: 

Wydatki na utrzymanie Jednostki w roku 2020 wyniosły 350  tys. zł. Zatrudnienie w PCPR w 

2020 r. wynosiło 5,5 etatu. Pozostałe wydatki poniesione zostały na utrzymanie i 

funkcjonowanie jednostki.   

REALIZACJA ZADAŃ W RAMACH ŚRODKÓW PFRON na rehabilitację społeczną. 

Łącznie wydano 823.947 zł w tym: 

 - dofinansowanie kosztów działania WTZ, wydano łącznie 614.880zł  

 - dofinansowanie do przedmiotów ortopedycznych i środków  pomocniczych- 82.666 zł  

 - dofinansowanie do sprzętu rehabilitacyjnego – 18.231 zł  

- dofinasowanie  likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się – 36.982 zł  

- dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki – rezygnacja 

 - dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych – 7.259 zł   

 - instrumenty i usługi rynku pracy  - 43.833 zł,-  zadanie PUP 

 AKTYWNY SAMORZĄD. 

 W roku 2020 przystąpiliśmy po raz siódmy do realizacji programu PFRON „Aktywny samorząd”. 

W ramach programu zrealizowano 7 wniosków  osób niepełnosprawnych, w tym 2 komputery, 

fotelik specjalistyczny do samochodu dla dziecka, oprzyrządowanie do wózka ręcznego, wózek 

o napędzie elektrycznym, skuter elektryczny oraz specjalistyczna proteza kończyny dolnej. 

ZAJĘCIA KLUBOWE WTZ 

W 2020 roku przystąpiono po raz kolejny do realizacji programu PFRON. W ramach programu 

możliwe było prowadzenie zajęć dla dodatkowych 3 osób niepełnosprawnych (w tym 2 

oczekujących na przyjęcie do WTZ oraz 1, która opuściła wcześniej Warsztat). Na realizację 

programu otrzymano dotację z PFRON w wysokości ponad 15 zł.   

DPS W SEJNACH  

Dom Pomocy Społecznej dla Dorosłych w Sejnach prowadzony jest na zlecenie Powiatu 

Sejneńskiego przez Zgromadzenie Sióstr Franciszkanek Rodziny Maryi Prowincji Warszawskiej. 

Dom przeznaczony jest dla osób w podeszłym wieku. Na dzień 31.12.2020 r. umieszczonych 

było 20 pensjonariuszy. W roku 2020 przyjęto 1 nową osobę, zmarło 6 osób.  

Z Sali obrad wyszła Pani Anna Siebert.  

DOCHODY PCPR w Sejnach w roku 2020 wyniosły łącznie 384.542 zł w tym: 

- zwroty z  Powiatów i Gmin za pobyt dzieci w pieczy zastępczej na terenie Powiatu 

Sejneńskiego  

- obsługa programów rządowych oraz PFRON, 

- środki z ubezpieczenia samochodu w związku ze szkodą 

Działania podjęte w ramach epidemii COVID-19 

1) Reorganizacja pracy jednostki - ograniczona praca w środowisku w tym bezpośredni 

kontakt z rodzinami zastępczymi oraz wychowankami 
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2) Obowiązek cyklicznego raportowania bieżącej sytuacji epidemicznej w powiecie 

3) Przekazywane wytycznych, zaleceń i rekomendacji dotyczące zapobiegania 

zakażeniom oraz rozpowszechnianiu się wirusa SARS-CoV-2 – DPS, WTZ, 

4) Zwrot składek ZUS wyniosła łącznie 21.260 zł, 

5) Zgłoszenie rodzin uprawnionych do Polskiego Bonu Turystycznego, 

6) Przystąpiono do Programu PFRON pn. „Pomoc osobom niepełnosprawnym 

poszkodowanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych wywołanych chorobami 

zakaźnymi”. Pomoc finansowa w wysokości 500+ za miesiąc w którym osoba utraciła 

możliwość korzystania (przez okres co najmniej 5 kolejnych następujących po sobie dni 

roboczych) z opieki świadczonej w placówce rehabilitacyjnej (m. in. WTZ, ŚDS, specjalnych 

ośrodków szkolno-wychowawczych). Na realizację programu wydatkowano łącznie 95.500 zł. 

Zrealizowano 79 wniosków. 

7) Projektu MRiPS pn. „Wsparcie dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej w okresie 

epidemii COVID-19”.Cel projektu - zakup wyposażenia do zdalnego nauczania. W ramach 

programu zakupiono i przekazano rodzinom: 

- 36 laptopów z oprogramowaniem użytkowym Windows oraz Office, 

- 5 zestawów oprogramowania dla dzieci z niepełnosprawnością, 

- środków ochrony osobistej.: maseczki, rękawiczki oraz płyny do dezynfekcji. 

Dofinansowanie  w wysokości 109.400 zł  

Łącznie wydatki PCPR w Sejnach: ponad 2.700.000 zł  

Łącznie dochody PCPR w Sejnach: ponad 380 000 zł  

 Uwag i zapytań nie wniesiono.    

 

Pan Waldemar Krakowski – Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie materiały na XXVII 

Sesję Rady Powiatu: 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr 24/24/2021 Wspólnego Posiedzenia Komisji Stały 

Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 21 maja 2021 r. w sprawie zatwierdzenia materiałów na XXVII Sesję 

Rady Powiatu Sejneńskiego (13 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący się, głosów przeciw nie było)/zał. nr 

10/. 

 

Ad. 4. Sprawy różne. 

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że przeprowadzono mediacje jeśli chodzi 

o roboty dodatkowe przy budowie hali sportowej w Sejnach. Ostateczna oferta to 365 tys. zł. 

Podpisanie aneksu do umowy nastąpi w najbliższy poniedziałek.  

 Na salę obrad weszła Pani Anna Siebert.  

 W ubiegłym tygodniu został przekazany plac budowy droga Puńsk – Szlinokiemie.  

 Chodnik na ul. Emilii Plater w Sejnach został wydzielony innym kolorem i innym rodzajem 

kostki. Jest też oddzielony od części należącej do prywatnych właścicieli obrzeżem. Dodatkowo 

rozważane jest wprowadzenie ruchu jednokierunkowego od ulicy Piłsudskiego do miejsca wjazdu na  
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parking przy ulicy E. Plater. Zanim to nastąpi należy uzyskać uzgodnienia z Podlaskim Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Jeśli chodzi o parkowanie na tej ulicy, to oprócz parkingu, zostaną też wyznaczone 

miejsca parkingowe w pasie ulicy. Przy jednokierunkowym ruchu ta ulica jest na tyle szeroka, że 

parkowanie wzdłuż chodnika będzie możliwe bez konieczności parkowania na chodniku przy budynku.  

Pan Starosta zwrócił się do Pani Anny Siebert z prośbą o przekazanie informacji mieszkańcom, którzy 

złożyli pismo w sprawie zwiększenia bezpieczeństwa pieszych na tej ulicy.  

 Pan Starosta przedstawił prośbę Gminy Giby skierowaną do Starostów Powiatu Sejneńskiego 

oraz Rady Powiatu Sejneńskiego o współorganizację obchodów 76 rocznicy Obławy Augustowskiej, 

które planowane są  w dniach 16-18.07.2021 r. Podobna prośba  wpłynęła też ze Związku Pamięci Ofiar 

Obławy Augustowskiej, który planuje organizację tej uroczystości w dniu 11 lipca br. Zarówno Gmina 

Giby jak i Związek Pamięci zapraszają do wzięcia udziału w pracach komitetu organizacyjnego. 

Dotychczas takie obchody były organizowane wspólnie przez te jednostki.  

 Pan Piotr Alszko – Radny zwrócił się z pytaniem, czy zostały powołane komitety społeczne 

organizacji tych uroczystości i kto należy do tych komitetów z Powiatu Sejneńskiego? 

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że komitet Związku Pamięci obradował w 

dniu 14 maja br. , zaś Gmina Giby nie organizowała jeszcze żadnego spotkania. Na spotkanie 

organizowane przez Związek zaproszenie wpłynęło, jednak data i godzina pokrywała się z 

posiedzeniem Zarządu Powiatu, więc nikt w spotkaniu nie uczestniczył.  

 Pan Janusz Moroz – Radny dodał, że Wójt Gminy Giby wraz z Radą Gminy Giby podjął decyzję 

o organizacji uroczystości w dniach 16-18.07. ze względu na to, że już od 1991 roku odbywały się takie 

uroczystości w trzecią niedzielę lipca. Mieszkańcy również popierają tą decyzję. Pan Wójt Gminy Giby 

otrzymał od Związku Pamięci Ofiar Obławy Augustowskiej zaproszenie na spotkanie Komitetu, jednak 

w tym dniu odbywała się Sesja Rady Gminy, więc w spotkaniu nie uczestniczył.   

 Pan Janusz Moroz – Radny dodał, że jest za organizacją uroczystości w dniach określonych 

przez Wójta Gminy Giby.  

 Pani Lucyna Fidrych – Radna zauważyła, że powstał tu konflikt, jednakże Stowarzyszenie Ofiar 

Obławy Augustowskiej od wielu lat organizowało te uroczystości i spowodowało, że mają one rangę 

ogólnopolską. Ksiądz Wysocki wniósł bardzo dużo jeśli chodzi o nadanie rondom w Augustowie, 

Suwałkach, Sokółce imienia Obławy Augustowskiej.  Współpraca między Urzędem Gminy a 

Stowarzyszeniem układała się dobrze i do tej pory obchody Obławy Augustowskiej organizowane były 

wspólnie. W ostatnich latach rodziny ofiar Obławy nie były zapraszane na uroczystości. Jest to bardzo 

przykre. Powiat powinien zrobić wszystko, aby zniwelować ten konflikt, bo nie służy to niczemu 

dobremu.  

 Pani Anna Siebert – Radna uznała, że nie ma trudnej sytuacji. Rada Powiatu i Starostowie 

jesteśmy zaproszeni na jedną i drugą uroczystość. Nie należy wchodzić w konflikty, ale wziąć udział  w 

uroczystościach.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że delegacja Zarządu i Rady będzie 

uczestniczyła w uroczystościach w dniu 11 i 18 lipca br. , jednak Urząd Gminy Giby i Związek Pamięci 

Ofiar zwracają się też z prośbą o współorganizację obchodów.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przypomniał, że w czasie gdy pełnił funkcję 

Starosty Sejneńskiego, Powiat współorganizował obchody Obławy Augustowskiej, jednak zakończyło 

się to sytuacją konfliktową. Pan Przewodniczący uważa, że należy wziąć udział w uroczystościach, 

jednak nie podejmować się współorganizacji.   



10 
 

 Pan Piotr Alszko – Radny zauważył, że taka sytuacja ma miejsce po raz pierwszy. W poprzedniej 

kadencj1 2014-2018 obchody były raz roku, a obecnie będą to dwie uroczystości: 11 i 18 lipca br. Pan 

Radny uważa, że najlepiej by było, aby była to jedna uroczystość, tak jak było do tej pory. W latach 

poprzednich Wójt Gminy Giby wraz z ks. Wysockim wspólnie organizowali uroczystości, Powiat się 

włączał. Każdy z Radnych ma wolną wolę i  może uczestniczyć w uroczystościach organizowanych przez 

jedną i przez drugą jednostkę.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński dodał, że załącznikiem do pisma ze Związku Pamięci 

Ofiar Obławy Augustowskiej jest również uchwała, w której Zarząd określił datę obchodów Pamięci 

Ofiar Obławy Augustowskiej wskazując na 12 lipca, jeżeli ten dzień przypada w niedzielę. Jeżeli 12 lipca 

przypada w inny dzień tygodnia, wówczas obchody organizowane są w najbliższą niedzielę w stosunku 

do daty 12 lipca.  Termin obchodów został określony i podany do wiadomości przez Wójta Gminy Giby, 

jak i przez Związek Pamięci Ofiar Obławy Augustowskiej, więc raczej te obchody nie odbędą się 

wspólnie.  

 Pan Janusz Moroz – Radny przekazał prośbę mieszkańców wsi Sarnetki o przyspieszenie 

wytyczenie drogi przez wieś i zapalikowanie.   

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że droga jest wytyczona.  

Ad. 5.  Zamknięcie obrad.  

 Pan Waldemar Krakowski  – Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie Komisji.  

Na tym protokół zakończono.  

          Sporządziła:             Przewodniczył: 

Katarzyna Mikłaszewicz                            Waldemar Krakowski   

        

 


